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PROTOKÓŁ NR LVII/2023 

Z LVII SESJI RADY MIEJSKIEJ W LIPNIE 

 

z dnia 27 listopada 2023 roku 

 

 

Na 15 osobowy skład Rady, w sesji uczestniczyło 13 radnych, co stanowi 93% ogółu Rady. 

 

 lista obecności – załącznik nr 17 

 

Sesja odbywała się w Urzędzie Miejskim w Lipnie, Plac Dekerta 8.  

Rozpoczęła się o godz. 13:00 – zakończyła o godz. 14:20 

Wypowiedzi uczestniczących w sesji na podstawie zapisu z systemu eSesja (napisy stworzone                      

do filmów z obrad sesji Rady Miejskiej w Lipnie) 

Protokołował : Krzysztof  Derwiński 

 

Ad. pkt. 1 - a 

 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - przywitał wszystkich przybyłych na 

obrady LVII sesji Rady Miejskiej w Lipnie. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co 

stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Ad. pkt. 1 - b 

Ustalenie porządku obrad 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) ustalenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z LVI sesji RM, 

d) sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym. 

2. Projekty uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2023 rok, 

b) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok, 

c) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2024 rok, 

d) w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych na 2024 rok dla zakładu budżetowego, 

e) w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

f) w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku - Kościół parafialny p.w. Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny 

w Lipnie, 

g) w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Miasta Lipna na lata 

2023-2026, z perspektywą do roku 2030”, 
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h) w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze wewnętrznej - Borowikowa, 

i) w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze wewnętrznej - Kurkowa, 

j) w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze wewnętrznej - Maślakowa. 

k) w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, 

l) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 

Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024–2029 na terenie Gminy Miasta 

Lipno, 

m) w sprawie przyjęcia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania na lata 

2024-2028 w Gminie Miasto Lipno pod nazwą „Program pomocy Gminy Miasto Lipno w 

zakresie dożywiania na lata 2024-2028”, 

n) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie pomocy w formie posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w 

szkole i w domu" na lata 2024-2028, 

o) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy 

w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

3. Sprawy różne i komunikaty. 

4. Zakończenie obrad LVII sesji RM. 

Ad. pkt. 1 - c 

 

Przyjęcie protokołu z LVI sesji RM 

 

Do protokołu z LVI sesji uwag nie zgłoszono.  

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z LIV sesji RM. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu z LVI sesji RM.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz,  

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski 

Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska 

Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 13 głosami ZA przyjęła protokół z LVI sesji RM. 



3 

 

Ad. pkt. 1 - d 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – przedstawił sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Miasta w okresie międzysesyjnym zgodnie z załącznikiem nr 1. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka – Czy są pytania do Pana burmistrza? Nie 

widzę. To może ja zadam pytanie, ponieważ otrzymałem list w sprawie dziennego domu 

pobytu. Panie Burmistrzu, czy ten dom seniora, a dom dziennego pobytu to jest to samo, czy to 

są dwie różne instytucje? Jeśli są różne to mam pytanie, czy w tym kierunku coś się dzieje? Bo 

tam nie podpisała się wprawdzie ta osoba, która skierowała tą prośbę do mnie, jeśli chodzi o 

wyjaśnienie tematu domu dziennego pobytu, aczkolwiek sądzę, że jest to taki temat, który 

należy wyjaśnić. Czy coś w tym temacie się dzieje, czy to będzie się działo? 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – Z dniem dzisiejszym został ogłoszony termin 

składania aplikacji wnioskowania właśnie w sprawie projektu tego Dziennego Pobytu Seniora 

w Lipnie. Nabór tych wniosków począwszy od dzisiejszego dnia do 29 czerwca w Urzędzie 

Marszałkowskim i będziemy taki wniosek składać. Także miało to być dużo wcześniej, bo 

projekt się praktycznie zakończył z dniem 31 sierpnia. Zainteresowanie, tak jak na początku, 

nie było zbyt duże, to później rzeczywiście to zainteresowanie było bardzo duże. I 31 sierpnia 

nawet na zakończeniu uprzedzałem osoby, które brały udział w tym projekcie, że będziemy 

aplikować do tego nowego projektu. Były takie założenia, że te wnioski będą już pod koniec 

miesiąca września przyjmowane. Z przyczyn niezależnych od nas, ten termin został przez 

Urząd Marszałkowski przesunięty. Dzisiaj dopiero zaczynają wnioski przyjmować do 29 

grudnia i dopiero później będą wnioski rozpatrzone. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka – Czyli jest szansa, że po nowym roku, tak, 

podejrzewam, że może nie w styczniu, ale w pierwszym kwartale. 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – No będziemy wszystko robić rzeczywiście, żeby jak 

najszybciej to zadanie, bo wiemy, że oczekiwania są bardzo duże. 

 

Ad. pkt. 2-a 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2023 rok 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany w budżecie miasta Lipna w 2023 zgodnie z załącznikiem nr 2. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  
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Głosowano w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2023 rok. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2023 

rok.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz,  

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski 

Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska 

Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LVII/391/2023 

jak w załączniku nr 2 

 

Ad. pkt. 2-b 

 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok zgodnie z 

załącznikiem nr 3. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady Miejskiej w Lipnie.  

 

Głosowano w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2024 rok.  

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (11): Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz,  Komorowski Kamil, 

Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski Wojciech, Makowski Miłosz, 

Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Bykowski Czesław, Klaban Jakub 
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BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 11  głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LVII/392/2023 

jak w załączniku nr 3 

 

Ad. pkt. 2-c 

 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2024 

rok 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2024 rok zgodnie 

z załącznikiem nr 4. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady Miejskiej w Lipnie.  

 

Głosowano w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

2024 rok. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2024 rok. 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Kamiński Dariusz,  Klaban Jakub, 

Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski Wojciech, 

Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Janiszewski Zbigniew 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 12  głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LVII/393/2023 

jak w załączniku nr 4 
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Ad. pkt. 2-d 

 

w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych na 2024 rok dla zakładu budżetowego 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza – przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych na 2024 rok dla zakładu budżetowego  

zgodnie z załącznikiem nr 5. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię wszystkich komisji Rady Miejskiej w Lipnie.  

 

Głosowano w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych na 2024 rok dla zakładu 

budżetowego. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych na 2024 

rok dla zakładu budżetowego. 

ZA (13): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz,  

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski 

Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska 

Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LVII/394/2023 

jak w załączniku nr 5 

 

Ad. pkt. 2-e 

 

w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza – Obecnie, tak jak Państwo wiecie, do dnia 

dzisiejszego jeszcze mamy opłatę ryczałtową, a nowy przetarg, który jest w trakcie 

rozstrzygania, już jest na zasadzie takiej, że będziemy rozliczać się ze spółką, która wygra 

przetarg na zasadzie za tony, które oddamy tutaj, które zostały zebrane w mieście. I może 

pojawić się taka sytuacja, że w niektórych momentach po prostu nie będzie to, co jakby 

dostajemy z opłat od mieszkańców, może nie pokrywać nam do końca kosztów, które na 

przykład będą w danym miesiącu, czyli na przykład może nieraz być więcej, nieraz może być 
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mniej. No i do tego jeszcze jest taka niewiadoma, że nie wiadomo jak będzie to na dzień 

dzisiejszy, bo tych ton może być, no my określiliśmy taką szacunkową wartość, a tak naprawdę 

dopiero będzie wiadomo po pierwszym kwartale, gdzie będzie można dokładnie obliczyć jaka 

będzie ilość i wtedy dokładnie jakby wyliczyć stawkę opłat za gospodarowanie odpadami. W 

związku z powyższym tak jakby uchwała wyprzedzająca, aby z budżetu miasta można było 

pokryć część zagospodarowania odpadami. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię wszystkich komisji Rady Miejskiej w Lipnie.  

 

Głosowano w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 

dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

ZA (13): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz,  

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski 

Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska 

Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LVII/395/2023 

jak w załączniku nr 6 

 

Ad. pkt. 2-f 

 

w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku - Kościół parafialny p.w. Wniebowzięcia Najświętszej Maryi 

Panny w Lipnie  

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza – przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku - Kościół parafialny p.w. Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny w Lipnie zgodnie 

z załącznikiem nr 7. 
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Radny Zbigniew Janiszewski – Ja mam jedno tylko techniczne. W §1 nie wiem, czy to jest błąd, 

czy to było faktycznie? W ostatnim, że jest wpisane do rejestru zabytków województwa 

kujawsko-pomorskiego 31 marca, którego roku? 1927 już? Czy tu nie jest błąd, żeby znowu 

nam nie cofnęli? Nie wiem, czy w tych latach były już takie rejestry. Tu bym się zastanowił 

nad tym. 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza – Sprawdzimy to. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka – To ja proponuję, żeby tutaj Pan burmistrz 

(...) Pozwólcie, może Pan burmistrz to sobie uzupełni, bo to nie ma wpływu na treści tej 

uchwały, tylko to zapis literalny.Więc teraz przejdziemy do dalszego porządku, zaś Pan 

burmistrz to uzupełni. 

 

(Niniejsza uchwała była poddana pod głosowanie po wyjaśnieniach złożonych przez 

Roberta Kapuścińskiego – Zastępcę Burmistrza - po projekcie uchwały w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 – pkt. 2-o porządku 

obrad. Niniejsza uchwała została przyjęta według porządku obrad, tj. pkt. 2-f). 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza – Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, 

prawidłowo jest wszystko, tylko niefortunny jest zapis, bo mamy w ten sposób, że jakby 

realizujemy przy zabytku wpisanym do rejestru zabytku województwa kujawsko-pomorskiego, 

który jest obecny i ten rejestr jest dla nas ważny, ale decyzja jest z dnia 31 marca 1927 pod 

numerem A470, czyli tak jak było, czyli w czasie międzywojennym jedyny ten zabytek był 

jakby wpisany tutaj z miasta Lipna. Także tutaj poprosiłbym tylko, żeby bardziej czytelnie ten 

paragraf brzmiał, to on by miał brzmienie w ten sposób, że: udziela się dotacji celowej Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny w Lipnie na zadanie pod 

nazwą „Renowacja ogrodzenia z bramą wejściową zespołu Kościoła Parafialnego p.w. 

Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny w Lipnie, wpisany do rejestru zabytków 

województwa kujawsko-pomorskiego, decyzja z dnia 31 marca 1927 pod numerem A470. 

Wtedy wiemy, że decyzja była na ten zabytek w roku już 1927, a on jest realizowany na 

podstawie wpisu do rejestru zabytków województwa kujawsko-pomorskiego, czyli to, co jest 

obecnie. Wtedy chyba było województwo pomorskie, o ile się nie mylę, ale to, żeby nic tutaj 

nie robić, to w ten sposób. Przecinek i wtedy, że z decyzją z dnia tego i tego. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - W okresie międzywojennym to było 

województwo warszawskie. 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza – Ale tutaj mówimy o kościele, czyli tutaj o całym 

budynku.  
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Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - Czyli na pewno to województwo 

warszawskie, bo do 1937 było województwo warszawskie, a od 1937 pomorskie.  

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię wszystkich komisji Rady Miejskiej w Lipnie.  

 

Głosowano w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku - Kościół parafialny p.w. Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny 

w Lipnie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku - Kościół parafialny p.w. Wniebowzięcia 

Najświętszej Maryi Panny w Lipnie. 

ZA (13): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz,  

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski 

Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska 

Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LVII/396/2023 

jak w załączniku nr 7 

 

Ad. pkt. 2-g 

 

w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Miasta Lipna na lata 

2023-2026, z perspektywą do roku 2030” 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza – przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Miasta Lipna na lata 2023-2026, 

z perspektywą do roku 2030” zgodnie z załącznikiem nr 8. 

 

Radny Sebastian Lewandowski - . Mam pytanie nie do uchwały, tylko do samego zapisu. 

Mieliśmy uwagi na komisji, czy zostały poprawione? 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza – Tak, będą poprawione. Sama uchwała idzie do 

ogłoszenia do Biuletynu, a tutaj te dwie poprawki, tam jeżeli chodziło o tą telefonię, będą 

poprawione. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię wszystkich komisji Rady Miejskiej w Lipnie.  
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Głosowano w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Miasta Lipna na 

lata 2023-2026, z perspektywą do roku 2030”. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Miasta Lipna na lata 2023-2026, z perspektywą do roku 2030”. 

ZA (13): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz,  

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski 

Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska 

Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LVII/397/2023 

jak w załączniku nr 8 

 

Ad. pkt. 2-h 

 

w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze wewnętrznej (ul. Borowikowa) 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza – ze względu na wspólną tematykę, przedstawił 

razem uzasadnienia do projektów uchwał w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze 

wewnętrznej zgodnie z załącznikami nr 9,10,11. 

 

Do projektu uchwał nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze wewnętrznej. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze wewnętrznej. 

ZA (13): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz,  

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski 

Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska 

Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 
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Rada 13 głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LVII/398/2023 

jak w załączniku nr 9 

 

Ad. pkt. 2-i 

 

w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze wewnętrznej (ul. Kurkowa) 

 

Głosowano w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze wewnętrznej. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze wewnętrznej. 

ZA (13): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz,  

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski 

Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska 

Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LVII/399/2023 

jak w załączniku nr 10 

 

Ad. pkt. 2-j 

 

w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze wewnętrznej (ul. Maślakowa) 

 

Głosowano w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze wewnętrznej. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania w sprawie nadania nazwy istniejącej drodze wewnętrznej. 

ZA (13): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz,  

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski 

Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska 

Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LVII/400/2023 

jak w załączniku nr 11 
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Ad. pkt. 2-k 

 

w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania 

 

Mariola Marcinkowska – Zastępca Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipnie 

– przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania zgodnie z załącznikiem nr 12. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych.  

 

Głosowano w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 

ich pobierania.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz,  

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski 

Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska 

Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LVII/401/2023 

jak w załączniku nr 12 
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Ad. pkt. 2-l 

 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 

Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024–2029 na terenie Gminy 

Miasta Lipno 

 

Mariola Marcinkowska – Zastępca Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipnie 

– przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej 

na lata 2024–2029 na terenie Gminy Miasta Lipno zgodnie z załącznikiem nr 13. 

 

Radna Anna Sawicka-Borkowicz – Ja mam pytanie, bo tu jest tak wszystko bardzo dokładnie 

opisane, wszystkie te punkty i też te zespoły, które się tym zajmują i tak dalej, gdzie mogą się 

zwrócić te osoby, tylko czy to w praktyce też tak wygląda, że jakaś osoba po prostu może 

przyjść i znajdzie się ktoś, kto od tak w danym momencie pomoże, wesprze, nie wiem, doradzi, 

poprowadzi, pokieruje? Jak to w praktyce wygląda? 

 

Mariola Marcinkowska – Zastępca Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipnie 

– W praktyce wygląda podobnie tak naprawdę. Większość osób tak naprawdę są to osoby, które 

były dotknięte przemocą domową i mają niebieską kartę, ale jeżeli ktokolwiek zgłosi się o 

pomoc, to tak naprawdę jest wachlarz specjalistów na terenie miasta Lipna, gdzie każdy 

znajdzie pomoc. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych.  

 

Głosowano w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej 

oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024–2029 na terenie Gminy 

Miasta Lipno. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024–2029 

na terenie Gminy Miasta Lipno.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz,  

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski 

Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska 

Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 
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Rada 13 głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LVII/402/2023 

jak w załączniku nr 13 

 

Ad. pkt. 2-m 

 

w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych na 2024 rok dla zakładu budżetowego 

 

Mariola Marcinkowska – Zastępca Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipnie 

– ze względu na wspólną tematykę, przedstawił razem uzasadnienia do projektów uchwał w 

sprawie przyjęcia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania na lata 2024-

2028 w Gminie Miasto Lipno pod nazwą „Program pomocy Gminy Miasto Lipno w zakresie 

dożywiania na lata 2024-2028”, w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 oraz w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. zgodnie z załącznikami nr 14,15,16. 

 

Radna Anna Sawicka-Borkowicz – Ja nie zrozumiałam tak do końca i tylko pytanie krótkie. 

Czy dzieci, które mają przyznane te dożywianie dofinansowane w szkołach, czy rodzice coś 

muszą zmienić od stycznia? Czy coś to się zmieni, muszą coś złożyć nowego? 

 

Mariola Marcinkowska – Zastępca Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipnie 

– Na nowy rok budżetowy będą nowe decyzje. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekty uchwał 

uzyskały pozytywną opinię Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych.  

 

Głosowano w sprawie przyjęcia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

na lata 2024-2028 w Gminie Miasto Lipno pod nazwą „Program pomocy Gminy Miasto Lipno 

w zakresie dożywiania na lata 2024-2028”. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie przyjęcia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania na lata 2024-2028 w Gminie Miasto Lipno pod nazwą „Program pomocy 

Gminy Miasto Lipno w zakresie dożywiania na lata 2024-2028”.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz,  

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski 
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Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska 

Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LVII/403/2023 

jak w załączniku nr 14 

 

Ad. pkt. 2-n 

 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie pomocy w formie posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 

 

Głosowano w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie pomocy w formie posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w 

szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz,  

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski 

Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska 

Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LVII/404/2023 

jak w załączniku nr 15 
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Ad. pkt. 2-o 

 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy 

w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności oraz 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 

 

Głosowano w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności oraz 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-

2028. 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz,  

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski Sebastian, Maciejewski 

Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska 

Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Kępiński Jarosław, Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LVII/405/2023 

jak w załączniku nr 16 

 

Ad. pkt. 3 

Sprawy różne i komunikaty 

 

Radny Kamil Komorowski – Panie Burmistrzu, ja mam pytanie. Na ulicy Różyckiego od kilku 

tygodni rozkopany jest chodnik. Tam nie wiem co się dzieje, natomiast przy AK4 i to budzi 

wielkie kontrowersje, bo to w takim niefortunnym miejscu przy samym przejściu dla pieszych 

i tam jest to strasznie niebezpieczne. I tam od dwóch tygodni praktycznie nic się nie dzieje. Jest 

jeden wielki dół i nic poza tym. Co tam będzie się działo i kiedy?  

 

Robert Kapuściński - Zastępca Burmistrza – Jest tam przyłącze wykonywane do budynku 

mieszkalnego i tam część została zrealizowana, tylko, że tam jakoś tak, że dwie firmy. Ja tutaj 

zainteresuję się tą sprawą i tą firmę, która akurat tam jest od złącza, od bloku do tego chodnika, 



17 

 

dlaczego jeszcze tego nie wykonali i nie uprzątnęli. Bo pierwszą część, którą wykonywali tam 

wzdłuż Agromelczu, chyba od razu naprawili tak jak ten, a tutaj to zostawili. Także tutaj 

sprawdzę, która to firma i postaram się, aby oni jak najszybciej to zlikwidowali. 

 

Radny Wojciech Maciejewski – Lampy, o które wtedy pytałem i się okazało, że się nie palą, to 

teraz się palą, tylko mam inne pytanie. Bo ludzie pytają mnie o coś zupełnie innego. 

Mianowicie, przy niektórych tych instalacjach, tych lamp stoją takie, nazwijmy to drągi 

drewniane, tak, taka prowizorka. Czy Pan inżynier wie coś na ten temat? Czy to będzie usunięte, 

na przykład wymienione na jakieś betonowe słupy? No bo tak generalnie to tak słabo wygląda. 

Wiem, że jest oheblowane, ale nie jest pokryte jakimś pokostem czy jakimś innym środkiem 

takim, który służy do renowacji drewna. Bo jeżeli to ma dłużej stać na takim tym, to może 

potem spróchnieć, nie wiem. No ja się na tym nie znam, nie jestem cieślą czy tam stolarzem, 

ale o to ludzie pytają. 

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna – To może ja powiem, Panie Radny, jak ludzie pytają, 

to proszę odpowiedzieć, bo ja już odpowiadałem na to pytanie na poprzedniej sesji, że to jest 

rzeczywiście prowizorka taka postawiona i do momentu, kiedy zostanie to przyjęte, kiedy 

zostanie to oddane do użytku, to na pewno tego nie będzie. No tutaj też chciałbym się odnieść, 

bo szczerze mówiąc, ja dzisiaj próbowałem, próbowałem się dodzwonić i zapytać, 

poinformować, może nie zapytać, że te lampy znów, znaczy część działała, część nie działała, 

teraz tak jakby odwrotnie. Ale te, które działały, robiły naprawdę fajne wrażenie i myślę, że jak 

zadziałają wszystkie, to wszyscy będą zadowoleni. 

 

Radny Wojciech Maciejewski - Czy mogę jeszcze jedno pytanie w związku z tymi lampami do 

Pana inżyniera. Bo ludzie pytają o pewną oszczędność. Bo skoro już działają powiedzmy w 

teorii wszystkie te lampy, to może te nasze obok wyłączyć i będzie taniej wtedy? Czy jest taka 

możliwość? Czy to brane jest w ogóle pod uwagę? 

 

Robert Kapuściński - Zastępca Burmistrza – Znaczy zostaną zdjęte te, które doświetlały 

przejścia dla pieszych dodatkowo, które były wykonywane dwa, trzy lata temu, to będą zdjęte. 

Ale dopiero wtedy, kiedy już to tak naprawdę zadziała, bo nie chciałbym takiej sytuacji, że tak 

jak teraz, teraz działają oraz nie działają te lampy jeszcze, które są wykonywane przez 

Generalną Dyrekcję, żeby to zdejmować, będą one zdemontowane i będą wtedy na innych 

ulicach powieszone, żeby te również oświetlały przejście dla pieszych. 

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna –  Ja myślę, że to jest kwestia kilku dni, że one zaczną 

wszystkie działać tak, jak powinny, no ale jeszcze musimy się po prostu uzbroić troszeczkę w 

cierpliwość. 

 

Radny Dariusz Kamiński – Mieszkańcy bloków na ulicy Włocławskiej, tu za MOPS-em, tam 

są te trzy bloki wspólnota, prosili mnie, żeby tam na tym ich terenie, chodzi o szosę, to podobno 

należy pod miasto, żeby tam w miarę możliwości, oczywiście nie teraz, tylko gdzieś tam na 

wiosnę, załatać trochę tych dziur. Bo bloki są wspólnotą, natomiast podobno ten teren, który 

jest szosa, który się wjeżdża i tam dookoła, że to jest tereny miasta. 



18 

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna – Tak, 30 listopada mamy spotkanie z mieszkańcami 

tych bloków w sprawie przyłącza do nitki ciepłowniczej też, bo mamy planowane przyłącze 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej i chcielibyśmy to połączyć, żeby tego nie robić i 

później nie wracać do tego ponownie i ściągać chodniki, które będą założone. Także jeżeli na 

spotkaniu dojdzie do decyzji takich ze strony oczywiście mieszkańców, że oni są 

zainteresowani tym, no to myślę, że musimy to uwzględnić w przyszłorocznym budżecie. Jeżeli 

będzie spółka komunalna robiła przyłącze, to może przerzucimy ciężar odbudowy tego na 

spółkę, no nie wiem. Ale mówię, to trzeba rozmawiać. 

 

Radna Anna Sawicka-Borkowicz - Ja mam takie pytanie, bo jak jeździmy z dziećmi na basen i 

z dorosłymi, siebie wozimy na basen, to parkujemy sobie na parkingu przy basenie, ale tam 

miejsc jest mało, więc parkujemy sobie pod domem ludzi, którzy mieszkają naprzeciwko. Oni 

się denerwują, wzywają policję, płacimy mandaty. Więc wjeżdżamy sobie na parking za 

basenem, a tam jest taki teren górzysty, bardzo mocno i ja mam pytanie, bo to jest chyba 

miejskie? Tam jest to boisko takie tartanowe, wyłożone, takie tam, ale przy szkole. Ale 

pomiędzy tym właśnie ładnym boiskiem, a basenem jest taka ziemia i takie miejsce parkingowe. 

I czy jest opcja, żeby to jakoś, nie wiem, co tam zrobić, wyrównać, zdrapać te dziury? Bo my 

już za chwilę to nawet wysokim tam nie wiedziemy i się zawiesimy. Panie Burmistrzu, bardzo 

serdecznie proszę o przychylenie się do prośby tych wszystkich rodziców, dzieci, którzy tam 

jeżdżą po nocy i urywają zawieszenia. 

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna – Ja rozumiem. Ale państwo zdają sobie sprawę, ile 

żeśmy w tym roku rzeczywiście inwestycji drogowych robiliśmy i takich jeszcze prac do 

wykonania, nie tylko tutaj jeżeli chodzi o parkingi, ale też jeszcze takie niewielkie, ale też ulice, 

gdzie wnioskują o to mieszkańcy miasta Lipna, to jeszcze troszkę w mieście Lipnie jest i 

musimy też głęboko się nad tym pochylić i uwzględnić. 

 

Radna Anna Domeradzka - Otyliada była ostatnio i tam, żeśmy zajechali, żeby zaparkować 

samochód, to ciemno, nie wiadomo jak stanąć, ponieważ wody pełno też. Mi chodzi o parking. 

Z tamtej właśnie strony, że tam jest ciemno. 

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna –  No jak Otyliada była, to musiała być woda. [śmiech] 

 

Robert Kapuściński - Zastępca Burmistrza – Jak bym mógł jeszcze wyjaśnić, to nie tak do końca 

można to zrobić, bo to jest teren szkoły i teoretycznie tam na pewno nie powinno być parkingu, 

że tam mogą samochody wjeżdżać. Tam by trzeba było tą infrastrukturę zmienić, jakby 

odgrodzić, bo dzieci wychodzą też, bo mówimy o tym, że po południu, ale on również służy w 

trakcie. Dzieci wychodzą np. na przerwę i nie może być auta przy tym, żeby np. kogoś ktoś 

potrącił. I tu mamy całe podwórko szkolne, a nie na parking, oni tylko tak po prostu 

wykorzystują, ale to tak do końca to nie jest, że bym musiał to wszystko odgradzać, parking 

zrobić odgrodzony i dopiero wtedy można byłoby coś takiego zrobić. No tak, tylko że pewnie 

jest tak jak zazwyczaj tutaj w mieście, że no trzeba przejść 300 metrów gdzieś dalej na parkingu 

i by nie było problemu. No dobrze, ale wzdłuż całego 11 listopada, no ja wiem, tak samo 

woziłem dziecko i również musiałem nieraz ustać 200 metrów dalej, bo 11 listopada gdzieś na 
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samym końcu, na przykład, stanąłem. I trzeba przejść wtedy 200 metrów? Mówimy tylko o 

tym. 

 

Radny Zbigniew Janiszewski – Ja też mam pytanie dotyczące dróg. Tam powiat będzie oddawał 

szkołę muzyczną i powstała droga, ale jak to powiat robi w Lipnie, postawili bramy z jednej i 

z drugiej strony. Może taka jest moda w powiecie. Chodzi mi o to, żeby udostępnić przejście. 

Porozumieć się może z powiatem, żeby chociaż można przejść. Ja nie mówię, żeby przejechać, 

ale żeby chociaż przejść. Są dwie bramy. Powiat jest bogaty, na tej samej drodze stawia dwie 

bramy. 

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna – Dobrze, na pewno będziemy rozmawiać w tej 

sprawie i tutaj będziemy starali się, żeby (...) Zresztą droga była po to zrobiona, żeby 

rzeczywiście jeszcze udrożnić bardziej tutaj te, odciążyć 11 listopada i będziemy na pewno 

rozmawiać. 

 

Radny Grzegorz Koszczka – Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipnie – Ponieważ była mowa 

o tych lampach, tych doświetlaczach, to już ja mam miejsce. A mianowicie ulica Dolna, tam 

jest linia, tylko co druga lampa w tej chwili jest założona, brakuje dokładnie czterech lamp. 

Dlaczego o to zabiegam? Ponieważ jest to teren przylegający do lasu, w okresie krótkiego dnia 

jest tam nie do końca bezpiecznie i bardzo bym prosił jak będzie taka możliwość o 

zamontowanie. Są tam już słupy, jest linia, bo sprawdzałem, tylko zamontowanie czterech lamp 

i wtedy będzie wszystko tam już idealnie zrobione w kierunku nowego osiedla. Mam również 

bardzo gorącą prośbę. Ulica Kręta, wprawdzie niewiele tam miesza mieszkańców, ale 

nieważne, czy to jest jeden, czy jest dziesięciu, mają problem z wyjechaniem z tej ulicy w 

jednym z kierunków, ponieważ są tam takie już mówiąc wilcze doły. To już nie są takie dołki, 

tylko doły. Ja dzisiaj tam przejechałem, to tam chwilami to grozi przewróceniem samochodu. 

Tak to wygląda. Tam wygląda fatalnie. Bardzo bym prosił o interwencję, bo w okresie 

zimowym tam może się stać jakiś wypadek. Dalej, jeśli chodzi o ulicę Dolną i ulicę Boczną. Ja 

tutaj bardzo proszę o podjęcie decyzji co z tymi spowalniaczami. One już są praktycznie 

zdekompletowane. One tylko tworzą raczej bardziej niebezpieczeństwo niż bezpieczeństwo. 

Chyba należałoby to wymontować całkowicie, jeśli nie ma środków na naprawienie tego, bo to 

wygląda naprawdę nieładnie i nie przynosi to chluby naszemu miastu. Jeszcze jeden punkt 

odnośnie oświetlenia ulicznego. Powstało te nowe osiedle na zbiegu ulicy Górnej, Wschodniej, 

Granicznej i to osiedle jest bez oświetlenia ulicznego. Rzecz jest tego typu, że obecnie Pan 

burmistrz i pracownicy urzędu aplikują w ramach perspektywy na następne siedem lat z 

programów i między innymi z polityki terytorialnej w skrócie nazywanej OPPT i tam jest 

również takie działanie skierowane jeśli chodzi o działania związane z kwestiami oszczędności 

energii, a w szczególności źródłami odnawialnymi. Czy nie warto by było pokusić się o 

działania w zakresie oświetlenia ulicznego na bazie instalacji fotowoltaicznej lub niewielkiej 

instalacji wiatrowej z magazynem energii? By to się wpisywało. Ono jest do 90% 

dofinansowane, więc po prostu wkład własny gminy by był niewielki. I ostatnia rzecz jaka mi 

się nasuwa w tej chwili, to nie jest akurat skierowane bezpośrednio do miasta, bo miasto tu 

niewiele ma do opowiedzenia ani Pan burmistrz, ale możemy może to w tej chwili nagłośnić. 

W tej chwili zostały wyburzone te budynki po manometrach. Jest pusty obszar. Tam na tym 
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terenie prosi się o rondo. Czyli nie warto by było w tej chwili zwrócić się do Generalnej 

Dyrekcji, żeby ona w tej chwili rozważyła? Z jednej strony mamy taki teren zielony, który tak 

do końca nie jest nam potrzebny. Jakby troszkę tylko wyprofilować tą drogę i wstawić tam 

rondo, jakby Generalna Dyrekcja w tej chwili podjęła dyspozycję rozmowy z tą osobą, która 

wykupiła ten obszar i tam w tej chwili to jest gruzowisko, gdzie będą budowane sklepy i tam 

docelowo zrobić rondo, bo zawsze był problem, jak to usytuować. W tej chwili stwarza się 

sytuacja. Bardzo bym prosił Pana burmistrza o jakieś monitowanie do Generalnej Dyrekcji i 

powiadomienie ich, że taka sytuacja tu wystąpiła, czyli może by się tym tematem zajęli. Ja nie 

gwarantuję ani Pan burmistrz, że to się uda.  

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna – Ja się odniosę do tego, bo na pewno na moment 

wydania decyzji o warunkach zabudowy to prywatny inwestor, bo to jest prywatny inwestor, 

który tą działkę tam wykupił i tak dalej. Myślę, że on z Generalną Dyrekcją musiał ustalać czy 

będzie dopiero ustalał. Trudno mi powiedzieć. Bo z tego, co ci państwo tutaj też pojawili się u 

nas w urzędzie, ale w sprawie całkiem innej, bo chodziło tam o wskazanie mieszkań 

komunalnych dla tych osób, którzy się do nas z gminy sprowadzili, a oni chcieli ich usilnie 

wyprowadzić, ale też informowali, że oni na razie są na etapie takich, że rozmawiają z jedną z 

sieci spożywczych i szczerze mówiąc, nie wiem, na jakim etapie to zabrnęło. Także myślę, że 

jeżeli będą decyzje ustalane, no to Generalna Dyrekcja musi się tutaj też wypowiedzieć, bo oni 

też muszą jakiś uzyskać z tej drogi zjazd. 

 

Radna Wiesława Tyfczyńska – My też tutaj z kolegą przychylamy się, jeżeli by były 

demontowane lampy, to mamy taką ulicę Leśną, o, dwie lampy wystarczyłyby, tak? 

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna – Ja powiem tak, no generalnie to musicie też 

zauważyć, że w tej chwili zrobiliśmy na ulicy Pomorskiej, tutaj Pan przewodniczący co 

powiedział, że rzeczywiście rozważamy też, bo nawet teraz zrobiliśmy decyzję o warunkach 

zabudowy dotyczących dwóch miejsc takich na fotowoltaikę. A jeżeli chodzi o lampy, to 

będziemy też zabiegać o to, żeby po prostu znaleźć takie możliwości finansowania tych 

inwestycji. I sukcesywnie dokładamy. Mówię, no tam, gdzie dokładamy tutaj to, co robiliśmy 

2 czy 3 lata temu, to, co było doświetlone, to wskazaliśmy tam te miejsca, które my żeśmy 

wskazywali, później Generalna Dyrekcja korzystając, to też z pewnego projektu, bo to 

doświetlenie to jest z takiego projektu dotyczącego zachowania bezpieczeństwa, to tutaj też 

zapytanie do nas było, czy byśmy byli zainteresowani. Oczywiście, że tak. A te lampy, które 

dwa lata temu, jeszcze nie mając takiej informacji, że przejścia będą doświetlone na drodze 67, 

bo te miejsca, które żeśmy doświetlali, to nie tylko na drodze 67, to na drogach wojewódzkich 

też są. Tutaj, gdzie będziemy mogli zdemontować, to tylko w ciągu ulicy Mickiewicza i 3 Maja. 

I tu te lampy rzeczywiście, musimy wykorzystać. Będą panowie z energetyki, to będziemy na 

pewno rozmawiali na ten temat. 

 

Radna Wiesława Tyfczyńska –  Ale przewodniczący chce 4, a my tylko 2. 

 

Radny Grzegorz Koszczka – Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipnie – Myślę, że starczy i 

dla nas, i dla was. 
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Radny Zbigniew Janiszewski – A propos lamp. Ulica Ptasia jest nową ulicą od trzech lat, to jest 

praktycznie bajpas całego Lipna, południowej strony i tam jest straszny ruch. Ja już nie mówię, 

że jest duży, tylko jest straszny ruch i tam by się przydały te lampy w pierwszej kolejności. Ja 

nie mówię, że to ma być założone w przyszłym roku, ale chociaż projekt, bo wiadomo, że jak 

będzie projekt, to w ciągu dwóch, trzech lat będzie można te lampy założyć. No i chodnik 

chociaż wąski, bo tam co się dzieje, to tam jeździ praktycznie cały powiat. Wszyscy w koło 

jeżdżą, żeby ominąć korki w Lipnie. To nie chodzi o spowalniacze. Tam nie ma miejsca 

pieszych, żeby zejść, tak? Tam o to chodzi. Tam można jechać wolno, ale tam nie ma miejsca, 

żeby zejść na bok. Oddają teraz bloki następne na ulicy Ptasiej. Wiem, że jest projekt na jeszcze 

trzy następne także. Prosiłbym, żeby się pochylić nad tym tematem. 

 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna – Znaczy miejsca, jeżeli chodzi o ulicę Ptasią, to 

miejsca i na chodniki, i na lampy tam wzdłuż. Bo są takie, takie ulice, gdzie rzeczywiście, że 

nie można się z chodnikiem żadnym nigdzie zmieścić. Ale tutaj w tym przypadku to jest dużo 

miejsc. 

 

Radna Anna Domeradzka - Jeszcze raz zapytam o to drzewo, które jest przy pasie na 22 

Stycznia. Miało być wycięte i na razie cisza. 

 

Robert Kapuściński - Zastępca Burmistrza - Sprawdzę, ale tutaj mówiłem, że ta sprawa idzie 

zawsze przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, także tutaj jest około 3-4 miesięcy 

termin oczekiwania, z uwagi na to, że drzewo jest w pasie ruchu drogowym. I to nie jest tak, że 

dostajemy decyzję tak ad hoc, oni tu przyjeżdżają, sprawdzają i dopiero wtedy, jak wydadzą 

pozytywną opinię, dopiero wtedy można wyciąć te drzewo. Także pewnie jeszcze sprawa nie 

jest tam do końca wyjaśniona, bo składaliśmy wniosek bodajże 2-3 miesiące temu, a mówię, 4 

miesiące to jest najkrótszy termin, jaki się oczekuje od nich na wycięcie takiego drzewa. 

 

Radny Zbigniew Janiszewski – Dostałem przed chwilą SMS-a. Lustro na ulicy Prusa, Ptasia. 

Obiecane było, że miesiąc, półtora. Szczęśliwie sześć miesięcy minęło.  

 

Robert Kapuściński - Zastępca Burmistrza - Nie, zostało zakupione i będzie tam postawione 

już na dniach. Na pewno, bo sprawdzaliśmy, byliśmy w terenie. 

 

Radny Grzegorz Koszczka – Przewodniczący Rady Miejskiej w Lipnie – Ja jeszcze zmienię na 

sekundę tylko formułę, a mianowicie pochwalę Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych za 

szybkie reagowanie, teraz w okresie, kiedy były takie gołoledzie, występowały, 

przedsiębiorstwo działało bardzo sprawnie. I dałbym jako przykład dla pozostałych, łącznie z 

Generalną Dyrekcją, bo mieli poważny problem, zaś w mieście już od samych właśnie godzin 

nocnych chodziły piaskarki czy tam solarki i to wszystko usuwały, żeby ten impet tylko nie 

zmalał i tak przez całą zimę tak było, jak i teraz jest, to bym tak prosił i chyba wszyscy, jak 

tutaj się jesteśmy.Także dziękuję za taką pracę. 
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Ad. pkt. 4 

Zamknięcie obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka – stwierdził wyczerpanie porządku i dokonał 

zamknięcia sesji słowami : „Zamykam obrady LVII Sesji Rady Miejskiej w Lipnie”. 

 

Protokołował: Krzysztof Derwiński 


